

mittal of financial problems through the system, cause

- (a) other participants in the clearing and settlement system to be unable to meet their obligations as they become due, 5
- (b) financial institutions in other parts of the Canadian financial system to be unable to meet their obligations as they become due, or
- (c) the clearing and settlement system's 10 clearing house or the clearing house of another clearing and settlement system within the Canadian financial system to be unable to meet its obligations as they become due. 15

PART I

CLEARING AND SETTLEMENT SYSTEM REGULATION

Designated Clearing and Settlement Systems

3. In this Part, "designated clearing and settlement system" means a clearing and settlement system designated under subsection 4(1).
4. (1) Where the Governor of the Bank is of 20 the opinion that a clearing and settlement system may be operated in such a manner as to pose a systemic risk, the Governor may, if the Minister is of the opinion that it is in the public interest to do so, designate the clearing 25 and settlement system as a clearing and settlement system that is subject to this Part.

(2) The Governor of the Bank shall, in writing, notify a designated clearing and settlement system's clearing house of the 30 designation and shall cause a copy of the designation to be published in the *Canada Gazette*.

Agreements

5. The Bank may enter into an agreement with a clearing house or a participant, or both, 35 in respect of
- (a) netting arrangements;
 - (b) risk-sharing and risk-control mechanisms;

moins une partie de ses opérations et donnant lieu, une fois le règlement ou la compensation faits, à l'ajustement du compte des parties détenu à la banque. Y est assimilé le système ou l'arrangement pour le 5 règlement ou la compensation des valeurs mobilières, des opérations utilisant des devises étrangères ou toutes autres opérations pour lesquelles le système ou l'arrangement pratique le règlement ou la compensation 10 des obligations de paiement découlant de ces opérations.

PARTIE I

ENCADREMENT DES SYSTÈMES DE COMPENSATION ET DE RÈGLEMENT

Systèmes visés

3. Pour l'application de la présente partie, le système de compensation et de règlement est celui désigné aux termes du paragraphe 4(1). 15

4. (1) S'il est d'avis qu'un système de compensation et de règlement peut, de par son fonctionnement, poser un risque systémique, le gouverneur de la banque peut, si le ministre croit qu'il est dans l'intérêt public de le faire, 20 assujettir ce système à la présente partie.

(2) Il avise au préalable par écrit la chambre de compensation de sa décision et en fait publier le texte dans la *Gazette du Canada*.

Accords

5. La banque peut conclure avec une 25 chambre de compensation ou un établissement participant, ou les deux, des accords portant sur :
- a) des arrangements en matière de compensation; 30

Interpretation

Designation by Governor of Bank

Notice of designation to be given and published

Financial arrangements, etc.

Interprétation

Désignation

Avis et publication préalables

Arrangements financiers